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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu, odbytego w dniu 28.11.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury w 

Więcborku. 

Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 17:00. 

Obecność według zahaczonej listy obecności. 

Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku   - Grażyna Witczak 

4. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

5. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

 i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

6. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku- Barbara Szmidt 

7. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Paweł Szydeł 

8. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

W części posiedzenia udział wzięli Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Adam 

Kubiak oraz Księgowa ZGK p. Grażyna Kamińska. 

 

Posiedzeniu połączonych Komisji przewodniczył p. Kazimierz Wilczyński – 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony  Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

Przewodniczący Komisji rozpoczynając posiedzenie powitał wszystkich zebranych  

i przypomniał porządek obrad, który obejmował: 

I CZĘŚĆ POSIEDZENIA: 

 

Godz. 13:30 – Wizja Lokalna drogi w Pęperzynie /zbiórka radnych przy boisku 

sportowym w Pęperzynie/ 

 

 

II CZĘŚĆ POSIEDZENIA: godz. 14:00 Sala Krajeńska MGOK w Więcborku 

 

Porządek obrad: 
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1. Podsumowanie ustaleń dotyczących przedmiotu wizji lokalnej oraz zaopiniowanie 

projektów uchwał dotyczących gospodarowania mieniem Gminy Więcbork. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał dotyczących podatków i opłat lokalnych na 2018r. 

5. Zaopiniowanie wniosku Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie zatwierdzenia taryf 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

obowiązujących na terenie miasta i gminy Więcbork – zaopiniowanie projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka  

z o.o. w Więcborku. 

6. Sprawy różne. 

 

Do drugiej części porządku obrad Przewodniczący Komisji zaproponował wprowadzenie 

następujących zmian: 

  Jako punkt 4 i punkt 5 wprowadza się zaopiniowanie 2 dwóch projekty uchwał 

dotyczące udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 W punkcie 8 porządku obrad przedstawiona zostanie kwestia zmiany stawki opłaty za 

odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

 

  Punkty ujęte wcześniej w porządku obrad przyjmują numerację dalszą. 
 

Następnie zarządził głosowanie nad porządkiem obrad. 

 

Obecnych 10 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części Przewodniczący Komisji podsumował I części posiedzenia Komisji, 

podczas której radni dokonali wizji lokalnej nieruchomości w Pęperzynie celem wydania 

opinii. Wskazał, że zgodnie z ustaleniami Komisji wpierw Gmina przejmie jedną z dróg od 

Agencji Nieruchomości Rolnych, dopiero potem  może zostać uruchomiona procedura 

ewentualnej sprzedaży działki, o którą wystąpił wnioskodawca. 

Następnie Przewodniczący Komisji oddał głos Kierownikowi Referatu Inwestycji UM 

oraz Inspektor tegoż Referatu, którzy omówili szczegóły projektów uchwał poddanych 

opinii Komisji: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę Więcbork. 
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Projekt dotyczył nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 286/57 położonej  

w Śmiłowie obręb Śmiłowo o powierzchni 1.2904 ha. Nabycie działki oznaczonej numerem 

geodezyjnym 286/57 obręb Śmiłowo do gminnego zasobu nieruchomości, umożliwi 

zagospodarowanie terenu zlokalizowanego w bezpośrednim sąsiedztwie  motocrossu. Na 

dzień dzisiejszy właścicielem działki jest Pan H.R. Negocjacje w sprawie nabycia 

nieruchomości trwały od kilku lat. Ostateczna cena nabycia określona została na kwotę około 

80.000,00 zł. Natomiast rzeczoznawca wycenił działkę na kwotę 90.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że w przedmiotowej sprawie kilkukrotnie 

spotykano się z Panem R.H.  Ostatnie ze spotkań odbyło się niespełna pół miesiąca temu, 

kiedy to udało się dojść do pewnego consensusu, co do ewentualnej ceny działki i jej wykupu. 

Rzeczą, która skłoniła Gminę do uregulowania ww. sprawy to przede wszystkim fakt, że na 

działce p. H. WKM częściowo usytuował ogrodzenie, częściowo też na działce tej przebiega 

droga.  Z drugiej strony rozwój Klubu w ostatnich latach również uzasadnia konieczność 

poszerzenia toru, tak, by spełniał on wymogi określone przez Polski Związek Motorowy oraz 

umożliwiał organizację imprez o charakterze ogólnopolskim. Pierwotnie zaproponowana 

przez właściciela cena nabycia to. 290.000,00 zł., potniej było to 200.000,00 zł i stopniowo 

kwota ta malała. Na dziś kwota ta wynosi 80.000,00 zł i jeżeli radni do tej propozycji się 

przychylą sprawa ta zostanie definitywnie uregulowana, co na pewno korzystnie wpłynie na 

rozwój WKM. Pieniądze na ten cel są zabezpieczone w budżecie. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński uznał, że zakup jest dobrym posunięciem. Na pewno wpłynie 

to korzystnie na rozwój Klubu i da mu większe możliwości organizacyjne, a poza tym cały 

czas będzie to i tak własnością Gminy Więcbork. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 10 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy „Leśna” w Wituni. 

 

Zgodnie z art. 8 ust. 1a ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych (Dz.U. z 2016r. 

poz. 1440 z późn. zm.) podjęcie przez radę gminy uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest ona 

zlokalizowana. Właściciele terenu, na której jest ona zlokalizowana wyrazili zgodę na jej 

nazwanie. W sprawie wpłynął wniosek osoby fizycznej, a z uwagi na fakt, że teren ten został 

już częściowo zainwestowany podjęta uchwała pozwoli na określenie danych adresowych 

nowo powstających budynków. Pierwotnie wskazana na poprzednim posiedzeniu Komisji 

nazwa tj. Ulica „Warsztatowa” nie przypadła do gustu radnym, więc zgodne z ich sugestią 

poproszono o opinię Radę Sołecką, która zaproponowała nazwę ulicy „Leśna”. W takim 

kształcie został przygotowany projekt uchwały. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 10 radnych 

 



4 
 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W tej części Inspektor UM p. Barbara Szmidt przedstawiła Komisji wniosek dotyczący 

nadania nazw ulicom w Więcborku. 

 

Wpłynął wniosek osoby fizycznej dotyczący nadania nazw ulicom zlokalizowanym przy 

drodze z ulicy Gdańskiej /skręt przy Weterynarii/ w kierunku Dalkowa.  Wydzieliła się droga 

7/10 działka wielkości 266m i właściciel zwrócił się z prośbą do Gminy Więcbork o przejęcie 

nieruchomości w formie darowizny proponując jednocześnie nazwę – ulica „Sosnowa”. 

Projekt uchwały w tej sprawie został już przygotowany. Ponieważ nie można nazwać tej ulicy 

w oderwaniu całkowitym od ulicy Gdańskiej należy nadać jeszcze jedną nazwę ulicy niejako 

dojazdowej i tu proponuje się nazwę ulicy „Weterynaryjnej”. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka dopowiedział, że nadanie nazw jest swego rodzaju 

koniecznością ale w perspektywie zbliżających się wyborów trzeba będzie wywołać uchwały 

określające okręgi wyborcze i dobrze byłoby zrobić to jedną uchwałą, by potem nie było 

potrzeby wprowadzania aktualizacji. 

 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

 

a) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.98.2017 z dnia 23 listopada 2017 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 80101 o kwotę 33.815,00 zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie wyposażenia gabinetów profilaktyki zdrowotnej  

w związku z ustawą z dnia 15 września 2017 r. o szczególnych rozwiązaniach 

zapewniających poprawę jakości i dostępności świadczeń opieki zdrowotnej. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów (§2030) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80195  

o kwotę 10.774,67 zł dokonano na podstawie umowy nr 69/M/2017 z dnia 13 marca 2017 

r. dotyczącej dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 

pracowników. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów i wydatków w rozdziale 90019 na podstawie pisma 

WFOSiGW w Toruniu z dnia 13.11.2017 r. znak: DWU.4302.315.17. Pismo dotyczy 

promesy udzielenia dotacji na realizację przedsięwzięcia pn.: „Demontaż, transport  

i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych zniszczonych 

lub  uszkodzonych przez nawałnicę w sierpniu 2017 roku na terenie Gminy Więcbork", 

Kwota zwiększenia po stronie dochodów (§2460) i wydatków (§4300) wynosi 24.160,00 
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zł. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814§0960 o kwotę 434,88 zł 

tytułem otrzymanej darowizny od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole (odpis 1% 

podatku) z przeznaczeniem dla Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku. Po stronie 

wydatków zwiększa się plan finansowy w rozdziale 80101 w §4210. 

5. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 75095 w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz  

z budową parkingu" w zakresie: 

- dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 2.504.300,00 zł, 

- wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 2.932.770,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych. Gmina 

otrzyma dofinansowanie projektu i aktualnie przygotowywana jest do podpisania umowa  

o dofinansowanie. Zadanie umieszczone zostało w projekcie budżetu na 2018 r. 

6. Zmniejsza się pian finansowy w rozdziale 92695 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 70.800,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 111.092,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych. Aktualnie 

złożony wniosek o dofinansowanie projektu jest w trakcie weryfikacji. Zadanie 

umieszczone zostało w projekcie budżetu na 2018 r. 

7. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 92695 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie, obręb Śmiłowo" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 79.800,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 125.400,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych. Aktualnie 

złożony wniosek o dofinansowanie projektu jest w trakcie weryfikacji. Zadanie 

umieszczone zostało w projekcie budżetu na 2018 r. 

8. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 70005§0550 o kwotę 3.300,00 zł (wpływ opłat z tytułu użytkowania wieczystego 

nieruchomości), 

 70005§0750 o kwotę 40,000,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych),: 

 70005§0920 o kwotę 1.900,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 70005§0950 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ z tytułu kar i odszkodowań wynikających  

z umów), 

 75011§2360 o kwotę 6,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 75023§0640 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z tytułu zwrotu kosztów upomnień), 
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 75023§0970 o kwotę l .200,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75615§0500 o kwotę 38,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75616§0340 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

 75616§0360 o kwotę 9.600,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75616§0500 o kwotę 27.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 

 75618§0490 o kwotę 1.400,00 zł (wpływy z opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym), 

 75618§0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń  

o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 75814§0920 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80101§0610 o kwotę 24,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

 80101§0970 o kwotę 30,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 80104§0670 o kwotę 6.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w przedszkolu), 

 80114§0970 o kwotę 1.900,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 85202§0970 o kwotę 2.500,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt 

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85212§2360 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 90002§0910 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

9. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 01095§0750 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 70005§0770 o kwotę 35.000,00 zł (wpływy z tytułu sprzedaży mienia komunalnego), 

 75615§0340 o kwotę 1.140,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

 75615§0910 o kwotę 1.725,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat 

podatków), 

 75616§0370 o kwotę 330,00 zł (wpływy z opłaty od posiadania psów), 

 80104§0660 o kwotę 12.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

 80110§0610 o kwotę 24,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

 80110§0970 o kwotę 30,00 zł (wpływy z dochodów różnych). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2017 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w m-cu 

grudniu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

10. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 80.000,00 zł w celu zakupu materiałów 

drogowych do poprawy przejezdności dróg gminnych, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn,: „Przebudowa drogi wraz  

z odwodnieniem - ul. Orla w Więcborku o wartości 206.000,00 zł. Zadanie będzie 

realizowane poprzez zwiększenie udziałów z ZGK Sp. z o.o, w Więcborku. 

11. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 70005 w §6060  
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o kwotę 87.000,00 zł z przeznaczeniem na: 

 zakup nieruchomości oznaczonej nr geodezyjnym 286/57 położonej w Śmiłowie  

o łącznej wartości 83.000,00 zł, co umożliwi zagospodarowanie terenu 

zlokalizowanego w bezpośrednim sąsiedztwie motocrossu, 

 pozostała kwota 4.000,00 zł stanowić ma uzupełnienie planu finansowego, który 

przeznaczony ma zostać ma pokrycie kosztów zapłaty II raty za nabytą w kwietniu br. 

nieruchomość o nr geodezyjnym 289 położonej w Śmiłowie. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 75023 w §6060 

poprzez wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup klimatyzatorów do 

budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku" o łącznej wartości 12.000,00 zł. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 75095 w §6050  

w zadaniu pn.: „Rozbudowa, przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku 

niemieszkalnego, służącego jako magazyn na Centrum Aktywności Lokalnej  

w Więcborku" o kwotę 3.000,00 zł w celu wykonania dodatkowej ekspertyzy 

przeciwpożarowej budynku w związku z usytuowaniem w odległości mniejszej niż 4m od 

granicy dziatki. 

14. Zwiększa się plan wydatków majątkowych w rozdziale 75411 w §6300 o kwotę 2.650,00 

zł w celu udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego na dofinansowanie 

zadania polegającego na zakupie garażu dwustanowiskowego na samochody operacyjne 

dla Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sępolnie Kraj. 

15. Zwiększa się plan wydatków bieżących w rozdziale 75478 w §2710 o kwotę 19.931,00 zł 

w celu udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego na dofinansowanie 

usuwania skutków nawałnicy z 11.08.2017 r. 

16. W dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt l i 4 uzasadnienia, dokonano zmian  

w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

17. Zmniejsza się plan finansowy w następujących rozdziałach i paragrafach; 

 75702§8110 o kwotę 100.000,00 zł (wydatki związane z obsługą długu - utrzymujące 

się niskie stopy procentowe skutkują wypracowaniem oszczędności), 

 85202§4330 o kwotę 60.000,00 zł (wydatki związane z zakupem usług związanych  

z pobytem mieszkańców gminy w domu pomocy społecznej), 

 85215§3110 o kwotę 94.130,00 zł (wydatki dotyczące wypłaty dodatków 

mieszkaniowych - liczba osób uprawnionych jest w tym roku mniejsza zatem i wartość 

wypłaconych świadczeń jest niższa), 

 85504§4010 o kwotę 65.000,00 (wydatki związane z wynagrodzeniami asystentów 

rodziny, 

 85510§4330 o kwotę 26.000,00 (wydatki związane z funkcjonowaniem placówek 

opiekuńczo -wychowawczych). 

Weryfikacja stopnia realizacji założonych zadań w poszczególnych rozdziałach umożliwia 

dokonanie wskazanych powyżej korekt. Nowe plany finansowe zapewnią prawidłową 

realizację założonych celów. Powstałe oszczędności zostaną przeznaczone na zmniejszenie 

deficytu. 

18. W rozdziale 90015 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 5.500,00 zł w celu zakupu nowego bądź 

uzupełnienie dotychczasowego oświetlenia świątecznego, 

 zwiększa się plan finansowy w §4270 o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem 

sfinansowania naprawy lamp oświetleniowych przy drogach w Gminie Więcbork. 

19. W rozdziale 92109 w planie finansowym wydatków inwestycyjnych dokonano 
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następujących zmian: 

 w zadaniu pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku" dokonuje się zmian pomiędzy §6057 i §6059 a §6050 o łączną kwotę 

2.238,28 zł w celu zapewnienia środków za prowadzenie nadzoru przyrodniczego na 

etapie prac budowlanych oraz na wykonanie aktualizacji wniosku o dofinansowanie, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż kotła c.o. na paliwo 

stałe o mocy 1,8 KW w świetlicy wiejskiej w Runowie Kraj.". Wymiana pieca 

spowodowana jest jego uszkodzeniem i brakiem możliwości naprawy. 

20. W rozdziale 92116 zwiększa się plan finansowy wydatków w §2480 o kwotę 21.300,00 zł 

z przeznaczeniem dla Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku na 

modernizację systemu c.o. 

21. W rozdziale 92695 w §4210 zwiększa się plan finansowy o kwotę 10.000,00 zł  

z przeznaczeniem na uzupełnienie uszkodzonych elementów na place zabaw, zakup 

leżaków na plażę oraz opału w obiektach sportowych. 

22. W załączniku „Przychody i rozchody budżetu w 2017r." dokonuje się zmniejszenia kwoty 

przychodów o wartość 609.260,00 zł. Zmiana wynika ze zmniejszenia planowanego 

deficytu budżetowego i uchwalenia budżetu zrównoważonego 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając o dofinansowanie dla państwowej 

Straży Pożarnej, a konkretnie dociekał, czy zakup garażu związany jest z powiększeniem 

taboru PSP, czy też będzie on służył dla garażowania prywatnych samochodów. Pytał 

również na czym polega modernizacja c.o. w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że w przypadku ogrzewania Biblioteki 

chodzi o wymianę pieca c.o. Obecnie w budynku jest zimno i trzeba gruntownej wymiany. 

 

Skarbnik Gminy doprecyzowała, że zgodnie z wnioskiem chodzi o wymianę kotła  

i podajnika, rozbudowa komina zgodnie z normami, zmiana pompy rozprowadzającej  

i modernizacja rozdzielacza, montaż dodatkowych grzejników oraz wykonanie 

zabezpieczenia kotła naczyniem zbiorczym otwartym. 

 

Burmistrz Więcborka mówił, że podajnik jest w tej chwili w takim stanie, że należy go 

wymienić. Poza tym cała instalacja jest mało efektywna. Niezasadnym wydaje się w takim 

razie wymiana samego podajnika i montaż jego do starego pieca, który nie wiadomo jak 

długo popracuje. Jeżeli chodzi o PSP, to tabor, jako taki się nie zwiększa ale Komendant musi 

zadysponować jeden z garaży na pomieszczenia socjalne i z tego tytułu brakuje mu miejsc 

garażowych. Najtańszym rozwiązaniem jest dla Niego obecnie postawienie tego typu garażu. 

 

Radny Andrzej Wenda nie kwestionuje pomocy finansowej dla Powiatu ale zwrócił uwagę, 

że również w gminie Więcbork jednostka OSP mieszcząca się w Sypniewie od co najmniej 

trzech lat buduje garaż i z uwagi na niewystarczające środki nie może go skończyć. Jego 

zdaniem należałoby pewne rzeczy wyważyć. Zdaniem radnego, ochotnicy wykazują większe 

zaangażowanie  w kwestiach ratowniczych. Poza tym Gmina angażuje się w pomoc Policji  

w zakupach samochodów, teraz wspiera też PSP, a praktycznie nie należy to do jej zadań. 

Gmina musi pamiętać również o swoich druhach i o swoich mieszkańcach.  

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że oczywiście radny ma rację. Gmina Przekazuje środki 

dla PSP, Policji ale należy mieć na uwadze fakt, ze ta Policja, czy Straż działa również na 

rzecz mieszkańców gminy Więcbork. Natomiast wniosek OSP Sypniewo jest weryfikowany, 
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weryfikowany jest też budżet OSP i na dzień dzisiejszy nie wyklucza się, że środki na 

dokończenie budowy garażu w Sypniewie w budżecie się znajdą. 

 

Radny Jan Antczak mówił, że zgadza się z tym, że straż należy dofinansować szczególnie 

mając na uwadze wydarzenia związane z tegoroczną nawałnicą. Jest z kolei przeciwny temu, 

by stale dofinansowywać Policję. Ta Instytucja winna zgłaszać się po brakujące środki do 

właściwego mu Ministerstwa nie do Gminy, która ma inne duże obciążenia finansowe takie, 

jak chociażby finansowanie oświaty.  

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 10 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej w 2017r. dokonano z uwagi na zmiany w planie 

dochodów i wydatków. Ponadto zmniejsza się zaplanowany dotychczas deficyt, który wynosił 

937.000,00 zł ( uwzględniając ostatnie zmiany w WPF z dnia 27.09.2017r.). Ustala się budżet 

zrównoważony. Dodatkowo zwiększa się kwotę zaplanowanych rozchodów o 327.740,00 zł. 

Uwzględniając zmianę rozchody ustala się na kwotę 855.105,02 zł. Wynika to z planowanej 

spłaty kredytu w Banku Spółdzielczym w Bydgoszczy. Zostanie spłaconych dodatkowo 14 rat 

po 23.410,00 zł każda przypadających do spłaty na lata 2018 (7 rat) i 2019r. (7 rat). 

Zmniejszenie deficytu spowodowało zmniejszenie wartości przychodów, które wynoszą 

podobnie, jak rozchody 855.105,02 zł. Na wartość przychodów składa się nadwyżka 

budżetowa z 2015r. w kwocie 855.105,02 zł. Ponadto, od 2018r. WPF został dostosowany (w 

tym także załącznik przedsięwzięć) do danych zawartych w projekcie WPF załączonej do 

projektu budżetu Gminy Więcbork na 2018r. Zmiany te uwzględniają zdarzenia opisane 

powyżej. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W kolejnej części posiedzenia Skarbnik Gminy Więcbork przedstawiła założenia projektów 

uchwał podatkowych Gminy Więcbork na rok 2018.: 

 

 Podatek rolny – radni otrzymali symulacje odnośnie kształtowania się cen żyta  

w poprzednich latach. W ubiegłym roku cena żyta, która stanowi podstawę stawki 

podatku rolnego i jest corocznie ogłaszana przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego, była niższa, co skutkowało obniżeniem dochodów Gminy Więcbork  

z tytułu poboru tego podatku. Wówczas też padła propozycja, aby tego podatku stosowną 

uchwała nie obniżać tylko przyjąć stawkę ogłoszoną przez Prezesa GUS, jako podstawę 

naliczenia podatku /była to kwota 52,44 zł/. W tym roku cena żyta wzrosła o 0,05 zł i jest 

propozycja Burmistrza, aby tej stawki dodatkowo nie obniżać i pozostawić na tym 
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poziomie i wzorem ubiegłego roku stawka taka stanowiłaby podstawę naliczenia tego 

podatku. 

 Podatek leśny – w tym przypadku corocznie przyjmuje się, jako podstawę naliczenia 

podatku cenę drewna, którą również ogłasza GUS. Tu również Burmistrz proponuje 

przyjecie ogłoszonej stawki jako podstawy naliczenia podatku leśnego. Na rok 2017 

stawka wynosiła 32,0222 zł, na rok 2018 wynosi ona 43,3532 zł. 

 Opłata od posiadania psa – obecna stawka wynosi 10,00 zł i proponuje się utrzymanie 

tej stawki na tym samym poziomie. 

 Opłata targowa -  stawki opłaty proponuje się utrzymać na niezmienionym poziomie, 

natomiast uchwała zostaje wywołana z uwagi na konieczność zaktualizowania 

maksymalnej dziennej kwota opłaty targowej, która jest corocznie ogłaszana. 

 Podatek od nieruchomości – stawki maksymalne ogłoszone przez Ministra Finansów  

i Rozwoju są o ok. 1,9% wyższe od stawek na rok 2017. Propozycją jest podwyższenie 

stawek o 2%  Z przedłożonej symulacji wynika, że niekiedy jest to wzrost o 0,01 zł, 

niekiedy o 0,02 zł. Przy wyższych stawkach procent ten może dawać 0,20 zł i nieco 

powyżej. 

 Podatek od środków transportowych – w symulacji, w pozycjach, gdzie widać, że 

jakiekolwiek środki transportu są opodatkowane tam jest propozycja, aby te stawki 

zwiększyć do 2%. Natomiast w stawkach, gdzie żadnego pojazdu nie mamy, a może się 

takowy pojawić,  mogły się pojawić zwyżki większe niż 2% tj. nawet do 3%.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński pytał, czy stawki od środków transportowych dotyczą tych 

wszystkich, którzy są zarejestrowani na terenie gminy Więcbork. 

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że w przedstawionej radnym symulacji, w jej ostatnich 

kolumnach podana jest ilość pojazdów. Te stawki, gdzie nasi podatnicy mają jakiekolwiek 

pojazdy opodatkowane tymi stawkami, tam stawki wzrastają w symulacji do 2%. Natomiast 

są stawki od samochodów ciężarowych o masie całkowitej 3,5 tony, a poniżej 12 ton, gdzie 

jak wynika z symulacji żadne z podatników takiego pojazdu nie ma. 

 

Radny Kałaczyński zastanawiał się dlaczego duże firmy zlokalizowane na terenie gminy 

Więcbork, które mają transport o dużej masie i jeżdżą po drogach gminnych niszcząc je, nie 

płacą podatków. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wskazała, że w tym przypadku istotnym jest miejsce 

prowadzenia działalności tj. zarejestrowania.  

 

Pan Leszek Skaza stwierdził, że jest przeciwny wzrostowi podatków w tym rolnego i od 

nieruchomości. Uważał, ze w przypadku podatku rolnego należy wziąć pod uwagę, jak 

wyglądają pola uprawne. Rolnicy nie są zachwyceni zbiorami i nie będą zachwyceni w roku 

następnym z uwagi na dużą wilgotność i ciągłe opady, które nie wróżą pomyślnie. Gmina 

Więcbork nie jest w aż tak trudnej sytuacji, żeby konieczne było podwyższenie podatku. 

Podobnie rzecz ma się w przypadku podatku od nieruchomości. Wszystkie podatki są 

czynnikiem inflacyjnym tj. zwiększają inflację i zmniejszają ilość pieniądza w kieszeni 

mieszkańców. Należy pamiętać, że nie tylko podatki, ale i wszystkie inne opłaty wzrosną  

również, ponieważ te podwyżki odbiją się w sklepach i usługach. Jego zdaniem dyskutowanie 

dziś o podwyżkach podatków jest też niejako działaniem wbrew temu, co próbuje 

zreformować Rząd tj. pozostawić większą ilość pieniędzy w kieszeni ludzi. 
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Radny Antczak przypomniał, ze swego czasu podniesiono podatek rolny o grosze,  

a sąsiednia gmina Sośno tego nie zrobiła i poniosła tego konsekwencji. Natomiast Gmina 

Więcbork dostała większa subwencję. Mieszkańcy chcą mieć drogi i wiele innych rzeczy, 

więc z czegoś Burmistrz musi te oczekiwania spełniać.  

 

Radny Adam Wenda mówił, że po części podziela zdanie p. Skazy, aczkolwiek rozumie też 

sytuację Gminy, Która musi spłacać kredyty i należności itd. Rozumie też podatników, bo dla 

tych z nich, którzy prowadzą działalność gospodarczą, to już 0,20 zł podwyżki. To 

automatycznie rzutować będzie na ceny usług i towarów. Niewątpliwie jednak sytuacja 

hydrologiczna znacząco wpłynie na wysokość plonów w 2018r. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do dyskusji wskazał, że proponowana podwyżka jest 

zasadniczo jedynie o wskaźnik inflacji. Ma ona jedynie spowodować utrzymanie realności 

środków w budżecie Gminy. Zgadza się oczywiście z tym, że aura jest jaka jest i nie sprzyja 

ona w bieżącym roku rolnikom ale jeżeli chodzi o stawkę podatku rolnego nie proponuje się 

jakiegoś radykalnego wzrostu. Ponadto uważał, że wzrost podatków o 2% nie spowoduje 

raczej wzrostu cen w sklepach. Burmistrz zwrócił też uwagę, że Gmina w bieżącym roku 

wydała mnóstwo pieniędzy na odwadnianie terenów, budowę kanalizacji deszczowej itp.,  

a skądś trzeba te pieniądze brać. Podkreślił, że daleki jest od tego, by bezkrytycznie sięgać do 

kieszeni mieszkańców ale chciałby też, aby środki którymi dysponuje budżet Gminy miały 

swoja wartość rynkową. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania 

przedstawionych projektów uchwał. 

 

 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Obecnych 10 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 8 radnych 

Wstrzymało się od głosu    - 2 radnych 

 

b) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

 

Obecnych 10 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru 

 

Obecnych 10 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Kolejne uchwały finansowe również omówiła Skarbnik Gminy Więcbork 

Pierwszy projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego wywołany został na podstawie pisma Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Sępólnie Krajeńskim znak: PF.0332.88.2.2017 z dnia 14.11.2017r.PSP w Sępólnie 

Krajeńskim zwróciła się z wnioskiem o dofinansowanie zakupu garażu dwustanowiskowego 

na samochody operacyjne. Uwzględniając częstotliwość udziału jednostek PSP w akcjach na 

terenie gminy Więcbork uznano pomoc za zasadną. Kwota dofinansowania wynosi 2.650,00 

zł. Drugi projekt w tej samej sprawie  wywołany został w związku z kosztami organizacji 

przez Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim pomocy w usuwaniu skutków nawałnicy, 

jaka przeszła przez teren powiatu w dniu 11.08.2017r. Pomoc była kierowana również do 

mieszkańców gminy Więcbork, zatem zasadnym jest udzielenie pomocy finansowej na cel 

określony w projekcie uchwały. Kwota pomocy to 19.931,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Wenda prosił o doprecyzowanie składowej kwoty 19.931,00 zł pomocy dla Powiatu. 

 

Radny Władysław Rembelski pełniący również funkcję Skarbnika Powiatu Sępoleńskiego 

odniósł się do pierwszego z projektów dotyczących przekazania pomocy finansowej  

w związku z kosztami usuwania skutków nawałnicy. Mówił, że usuwanie skutków klęsk 

żywiołowych na danym terenie należy do zadań danej Gminy. Jednakże po nawałnicy 

sierpniowej z racji jej rozmiarów i skutków, przy Powiecie Sępoleńskim utworzył się sztab 

kryzysowy, którym kierował Starosta. Pomoc w wówczas była udzielana wszystkim, bez 

sprawdzania kwestii kompetencji. Na poniesione przez Starostwo koszty złożyły się koszty 

utrzymania służb /wyżywienie, zakwaterowanie, odzież ochronna/, które pomagały  

w usuwaniu skutków nawałnicy osobom fizycznym. Łącznie Starostwo poniosło koszty  

w wysokości 99.654,97 zł. Konwent składający się z kierowników wszystkich jednostek 

Samorządu Terytorialnego wchodzących w skład powiatu / wójta, burmistrzów i starosty/ 

podjął uchwałę o podzieleniu tej kwoty na wszystkie ww. jednostki. Zatem kwota wskazana 

w projekcie uchwały, to część kosztów związanych z akcją pomocową przypadającą po 

podziale na Gminę Więcbork. W tym zakresie przyjęto korzystne rozwiązanie tj. poprzez 

udzielenie dotacji, gdyby obciążyć każdą z gmin wiązałoby się to dla niej z dodatkowymi 

kosztami tj. koniecznością odprowadzenia podatku VAT od faktur. Po przekazaniu środków 

Powiat rozliczy się z każdą gminą przesyłając zestawienie i kserokopie wszystkich 

rachunków. 

 

Radny Antczak pytał, jak do tego ustosunkowuje się Burmistrz oraz czy w tej kwocie są 

również koszty pomocy wojska. 

 

 

Radny Władysław Rembelski odpowiedział, że za zakwaterowanie i wyżywienie do tej pory 

wojsko nie obciążyło Starostwa nawet symbolicznym groszem. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że pojawił się dylemat w jaki sposób dzielić koszty. 

Oczywiście można było to dzielić proporcjonalnie do liczby mieszkańców, czy 

proporcjonalnie do tego gdzie dane służby były kierowane. Przyjęto jednak opcję solidarnego 

pokrycia kosztów. 
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Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektów. 

 

a)   Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego./koszty nawałnicy/ 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego./garaż PSP/ 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 7 radnych 

Wstrzymało się od głosu   - 3 radnych 

 

 

c) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie Kapitału Zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

 

Projekt zakładał wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku wkładu 

pieniężnego na sfinansowanie przebudowy drogi wraz z odwodnieniem – ul. Orla  

w Więcborku. Wartość zadania 206.000,00 zł /206 udziałów po 1.000,00 zł każdy/. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję pytając o zakres prac planowanego zadania. 

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifileski wyjaśnił, że planowana jest tu wymiana 

kanalizacji deszczowej od ulicy Wyzwolenia do posesji p. W.. Poza tym wykonane zostaną 

nowe chodniki oraz wylana będzie nowa nawierzchnia bitumiczna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna. 

 

 

Wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących na terenie miasta 

i gminy Więcbork oraz projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. w Więcborku przedstawił Prezes ZGK p. Adam 

Kubiak. 

 

Wniosek stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM orz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 
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Taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków 

Wysokość cen i stawek opłat za dostarczoną wodę w okresie od dnia 01.01.2018 r. do dnia 

31.12.2018 r. dla Odbiorców usług na terenie gminy Więcbork przedstawia się następująco: 

Taryfowa grupa odbiorców wody Wyszczególnienie Cena netto Jednostka miary 

1 2 3 4 

Cena za 1 m3 dostarczonej wody 3,40 zł/m3 

Grupa 1 Stawka opłaty abonamentowej na Odbiorcę miesięcznie przy 

niskim natężeniu przepływu 4,17 zł/odb. 

Cena za 1 m3 dostarczonej wody 3,40 zł/m3 

Grupa 2 Stawka opłaty abonamentowej na Odbiorcę miesięcznie przy 

średnim natężeniu przepływu 18,00 zł/odb. 

Wysokość cen i stawek opłat za odprowadzenie ścieków w okresie od dnia 01.01.2018r. do 

dnia 31.12.2018r. dla Odbiorców usług na terenie gminy Więcbork przedstawia się 

następująco: 

Taryfowa grupa odbiorców wody 

Wyszczególnienie Cena netto Jednostka miary 

1 2 3 4 

Grupa 1 Cena za 1 m3 dostarczonej wody 6,71 zł/m3 

Stawka opłaty abonamentowej na Odbiorcę miesięcznie 3,24 zł/odb. 

 

Burmistrz Więcborka mówił, że wniosek jest aktualny i powinien zostać przegłosowany. 

Natomiast do czwartku podjęta zostanie decyzja, czy uchwała będzie głosowana na sesji, czy 

nie. Chodzi tu o rozstrzygnięcie nowych regulacji,  zawartych w nowej ustawie. Na dzień 

dzisiejszy istnieją pewne wątpliwości. Może okazać się tak, że jeżeli uchwała zostanie podjęta 

nie wejdzie ona w życie. Całe zamieszanie powstało w związku z tym, że ustawa wchodzi  

w życie po 14 dniach od jej ogłoszenia. Ustawa różnie traktuje sprawy, które zostały wszczęte 

tj. takie kiedy wpłynął już wniosek jednostki – ZGK i Rada w ciągu 45 dni od zgłoszenia 

wniosku podjęła stosowną uchwałę, a jeżeli podjęła od kiedy ona obowiązuje. Gdyby ustawa 

wchodziła od 1 stycznia 2018 tych wątpliwości by nie było. Gmina Więcbork odnośnie 

podęcia tej uchwały jest niejako na pograniczu terminów i w tej sprawie będzie jeszcze 

przeprowadzona konsultacja z Radcą Prawnym UM. Niemniej zwraca się do radnych  

o zaopiniowanie projektu, a do czwartku zostanie dookreślone, czy uchwała będzie 

podejmowana, czy też autopoprawką wycofana z porządku obrad sesji. 

 

Pan Leszek Skaza pytał, czy podwyżka obejmuje również abonament. 

 

Prezes ZGK odpowiedział, że nie. Zrezygnowano z abonamentu 2,52 zł za odczyt 

jednorazowy licznika. Ponieważ program komputerowy nie czytał tego poprawnie. Pozostały 

tylko te dwa abonamenty, które były do tej pory i na tej samej wysokości. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  

 

Obecnych 10 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski omówił 

kwestie dotyczące zmiany stawki opłaty za odbiór odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości. 

 

Analizując system opłaty śmieciowej przygotowane zostały dla radnych dane z lat 

2016/2017 oraz dane dotyczące roku 2018. 

 

Dane stanowią Załącznik Nr 1 i 2 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork 

 

 

Razem koszt systemu od 1.01.2018 – 31.12.2018r.: zł brutto - 1 435 716zł równoważy  się 

wpływom z opłaty śmieciowej.  

Omawiając tematykę Kierownik Referatu UM mówił, że Gmina Więcbork jest  

w przededniu rozstrzygnięcia przetargu na odbiór odpadów z terenu gminy Więcbork. 

Rozstrzygniecie nastąpi 30.11.2017r. o godz. 9:00 tj. w dniu sesji. Z uwagi na wprowadzenie 

nowych zadań zgodnie z rozporządzeniem Ministra Środowiska z dnia 30 grudnia 2016r.  

w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów 27 

września 2017r. został zaktualizowany regulamin  utrzymania czystości na terenie gminy oraz 

wywołana uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbioru odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną opłatę. Pokłosiem tego jest ogłoszony przetarg, gdzie został 

zwiększony zakres zadania, głównie w zakresie odbioru odpadów biodegradowalnych.  

Z analiz wynika, że aby wykonać zadanie zgodnie z przepisami prawa i regulaminem 

zwiększa się częstotliwość objazdu z 35 do 42 /duży samochód/ i z 10-15 mały samochód na 

terenie gminy /mowa tu o objazdach miesięcznych/. Ponadto uzyskano informację, że 

wzrośnie koszt odbioru odpadów komunalnych w Regionalnej Instalacji Odpadów z kwoty 

260,00 zł na 275,00 zł netto. Biorąc powyższe pod uwagę zdecydował o zapoznaniu radnych 

z tymi danymi, gdyż jeżeli po otwarciu kopert przetargowych w dniu kolejnym, zajdzie 

potrzeba zwiększenia stawek opłaty śmieciowej zostanie radnym przedłożony projekt 

uchwały w tej właśnie sprawie. Jeżeli taka potrzeba się pojawi, będzie wnioskował o zwołanie 

jeszcze przed sesją Komisji, która zapozna się z wynikami przetargu i zaopiniuje ww. projekt 

uchwały. Materiały z dokonanymi wyliczeniami przedłożone zostały radnym już dziś, żeby 

mogli się oni zapoznać z sytuacją. 

 

Przewodnicząca RM pytała, dlaczego przetarg został tak ogłoszony, że jego rozstrzygniecie 

przypada na dzień sesji – na trzy godziny przed sesją. Czy nie można było, go tak ogłosić, 

żeby rozstrzygnięcie przypadało na tydzień, bądź dwa dni przed sesją?  

 

Pan Fifielski stwierdził, że jest to przetarg unijny, który wiąże się z pewnymi procedurami. 

Jego ogłoszenie w BIP musi być zamieszczone 6 tygodni.  

 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że nikt nie chce nikogo „stawiać pod ścianą” dlatego też 

radni dzisiaj otrzymują wszystkie zestawienia dotyczące gospodarki odpadami. Jeżeli chodzi 

o stawki za śmieci, to jest przekonany, że będą one musiały zostać podwyższone. O ile 

kwotowo ta zwyżka będzie musiała nastąpić wiadomo będzie dopiero po przetargu. Pamięta 

dyskusję, kiedy właśnie wskazywano, ze najpierw należy zrobić przetarg, a dopiero po nim 

kiedy będą znane konkretne wartości, ustalać stawkę. Dotychczas robiono to odwrotnie tzn. 
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szacowano stawki na podstawie informacji, jakie mogą być koszty funkcjonowania systemu  

i koszty związane z zagospodarowaniem odpadów, i na tej podstawie określano wysokość 

stawki, potem ogłaszany był przetarg. W tym roku zrobiono to inaczej tj. radni otrzymali 

pełne dane, którymi Gmina dysponuje, a w czwartek będzie wiadomo jakie oferty wpłynęły  

i na jaką kwotę. Przedłożone materiały są pełne i na ich podstawie można dyskutować  

o wysokości stawki.  

 

Przewodnicząca RM prosiła Burmistrza, by odpowiedział, dlaczego przetarg został 

ogłoszony w takim nie innym terminie. 

 

Bo nie mieliśmy pełnych bieżących danych – Burmistrz Więcborka. 

 

Jakie dane były potrzebne – Przewodnicząca RM. 

 

Przede wszystkim Gmina musiała oszacować przedmiot przetargu – Burmistrz Więcborka. 

 

I tu dwa trzy dni zrobiłyby różnicę ? Dlaczego nie ma konkretnej oferty i nie przekazano tych 

materiałów na początku posiedzenia, co dałoby już możliwość jakiegoś zapoznania się z tymi 

materiałami. Być może Państwo są w stanie z marszu te tabelki ogarnąć  – Przewodnicząca 

RM. 

 

 

Pan Fifielski wskazał, że Przewodnicząca RM była nieobecna na obradach sesji oraz Komisji 

wrześniowej, podczas których opiniowano i uchwalano Regulamin utrzymania czystości  

i pozostałe uchwały dotyczące gospodarki odpadami. Wtedy też mówił skąd wzięły się 

zmiany, a chodziło tu konkretnie o rozporządzenie, które weszło 29 grudnia 2016r.  

w ostatnim punkcie mówi, że z dniem 1 stycznia następnego roku musi nastąpić, gdy 

wygaśnie umowa. Rozporządzenie wchodzi w życie od roku 2021. Jeżeli umowa Gminy 

Więcbork wygasa z dniem ostatniego grudnia, w czasie wakacyjnym pracowano nad 

zmianami regulaminu, który następnie opiniował Sanepid. Następnie 27 września regulamin 

został uchwalony, ogłoszony w Dzienniku Urzędowym Woj. Kuj. - Pom., a w między czasie 

trwały prace nad przygotowaniem przetargu. Po wejściu w życie uchwały można było ogłosić 

przetarg. Kontynuując Kierownik Ref. UM omówił przedłożone radnym dane 

tabelaryczne. 

 

Radna Beata Kopta pytała, w jaki sposób informacja o zmianach i o tym, co umieszczać  

w jakim worku, dotrze do mieszkańców gminy Więcbork. 

 

Pan Fifielski wskazał, że na ukończeniu jest przygotowywana ulotka informacyjna, która 

będzie wielkości formatu A3. Dnia 15 grudnia 2017r. informacja taka pojawi się na łamach 

„Widomości Krajeńskich”, poza tym ulotka pojawi się na stronie internetowej Gminy 

Więcbork, zatem wiadomość dotrze do mieszkańców wielotorowo.  

 

Radna Kopta przyznała, że taka informacja owszem trafiła do mieszkańców również 

poprzednim razem ale i tak segregacja nie jest przeprowadzana tak jak należy.  Czy odbiorca 

ma możliwości karania osób nieodpowiednio prowadzących segregację. 

 

Pan Fifielski mówił, że takie przypadki były. Jest zainstalowany monitoring, przeprowadzane 

są rozmowy z mieszkańcami i to trwa. Edukacja jest co roku prowadzona na zebraniach 



17 
 

wiejskich, informacja szczegółowa jest na workach oraz na harmonogramie wywozu 

odpadów. 

 

Pan Skaza był zdania, że wszystkim powinno chodzić o to, by śmieci było jak najmniej  

i żeby jak najwięcej osób śmieci segregowało. Przysłuchując się dyskusji ma wątpliwości, czy 

o to drugie tak na prawdę chodzi, czy raczej o to, by zgadzały się słupki z ostatecznym 

podliczeniem. Chciałby, aby przy ewentualnym ustalaniu nowych stawek brać pod uwagę to, 

żeby więcej osób segregowało odpady i śmieci było mniej tj. żeby np. więcej osób korzystało 

z toreb wielokrotnego użytku. 

 

Burmistrz Więcborka  przypomniał, że dotychczas podejmowane decyzje ku temu co mówił 

przedmówca zmierzały. Samo zróżnicowanie stawek  miało na celu, to aby mieszkańcy 

segregowali odpady. Trzeba też niestety zmierzyć się z prawdą, że ta segregacja i odzysk 

surowców wtórnych tj. tzw. ekologia jest owszem słuszna ale niekoniecznie równoznaczna  

z tym, że będzie taniej. Dzisiejszy przykład tj. zobowiązanie Gminy zapisami ustawy do 

wyłączenia odpadów biodegradowalnych i zbieraniu ich osobno, dla mieszkańców powoduje 

wzrost kosztów. Dotychczasowe doświadczenia samorządów, które miały już odpady bio, 

jako osobną frakcję, pokazywały, że nie przekłada się to w żaden sposób na zmianę nawyków 

mieszkańców. Na pewno jednak wydzielenie frakcji będzie powodowało wzrost kosztów, bo 

wiąże się z dodatkowymi kursami firm odbierających odpady. Z wyliczeń wynika, ze stawki, 

które Gmina chce zaproponować  to z 9,00 zł na 10,50 zł za śmieci segregowane /wzrost  

o 1,50 zł/ i z 16,00 zł – 19.00 zł za odpady niesegregowane /wzrost o 3,00 zł/. Niewątpliwie 

Gminie zależy na segregacji odpadów, gdyż musi ona osiągnąć odpowiednie wskaźniki 

recyklingu jeżeli ich nie będzie wówczas dopiero pojawią się ogromne koszty. Jaka oferta 

wpłynie na dziś nie odpowie, liczy natomiast na to, że zaproponowana zwyżka pozwoli 

Gminie na zorganizowanie gospodarki odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca RM odnośnie kompostowania odpadów i uzysku odpowiednich 

wskaźników pytała czy na wskaźniki ma wpływ tylko to, co jest odstawiane do instalacji 

odpadów w Bladowie, czy wszelkie sposoby odzysku tj. np. sprzedaż makulatury itp. 

 

Jeżeli chodzi o wskaźniki to wzór jest bardzo skomplikowany ale żeby mieć jak najlepszy 

wskaźnik należy uwzględnić dwie rzeczy. Po pierwsze należy dążyć do, jak najmniejszej 

ilości odpadów zmieszanych, po drugie uzyskać dużą ilość odpadów segregowanych tj. szkło, 

papier, tektura, czy metale. Odpady segregowane muszą mieć karty odbioru od recyklera. 

Chodzi zatem o to, by w odbieranych workach było jak najwięcej odpadu właściwego 

„czystego”. Ościenne Gminy podniosły stawki z wyjątkiem Gminy Sępólno, która już od  

1 stycznia 2017 ma wyższe stawki, gdyby tak było u nas dziś tej rozmowy by nie było. – 

mówił p. Fifielski.  
 

Z obrad ubył radny Antczak /obecnych 9 radnych/ 

 

Przewodnicząca RM pytała o ściągalność opłaty, konkretnie jaka część osób deklarująca 

niesegregowanie nie płaci za odbiór odpadów. 

 

Pan Fifielski podał, że ściągalność oscyluje w granicach 95%. System jest taki, że wysyłane 

są upomnienia, tytuły wykonawcze i tytuły sądowe. 

 

Radna Beata Kopta chciała wiedzieć, czy od osób, które nie płacą za śmieci odpady są nadal 

odbierane.    
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Obowiązkiem jest śmieci odebrać. Nie chcę mówić ile ale jest 2%-3% osób, które nie płacą są 

też osoby, które od początku nie zapłaciły na pewno ani złotówki. Śmieci musimy odebrać ale 

tam postępowanie jest umarzane, bo nie ma możliwości ściągnięcia pieniędzy.- mówił Pan 

Fifielski. 

 

Pan Skaza proponował rozważenie pozostawienie stawki na odpady segregowane na tym 

samym poziomie, a jeżeli zajdzie konieczność podniesienia to zwyżkę zastosować  

w przypadku odpadów niesegregowanych. Dzięki temu zyska się 300 osób, które zaczną 

segregować, a to dla wymierny efekt ekologiczny, a i złotówki w kasie gminnej będą się 

zgadzać. 

 

Burmistrz Więcborka nawiązując do powyższego stwierdził, że jeżeli dziś wiemy, iż koszty 

systemu i tak wzrosną, to w jaki sposób propozycja ma spowodować zbilansowanie. 

Zadeklarował przeliczenie tej opcji ale jego zdaniem jest to nierealne założenie.  

W segregowanych pozostanie ta sama kwota, wzrost przekładamy na niesegregowane i tu 

należy liczyć się z tym, że duża część z tej grupa przejdzie na system segregowania odpadów. 

Niemniej koszt i tak pozostanie do pokrycia. System musi się samofinansować. 

 

Przewodnicząca RM odwołując się do wzmiankowanej wcześniej w dyskusji  kwestii 

edukacji społeczeństwa, jako pracownik Krajeńskiego Parku Krajobrazowego sugerowała 

znalezienie formy współpracy Gminy i KPK na płaszczyźnie edukacji ekologicznej. Na dziś 

w Parku pracuje czterech edukatorów.  

 

Burmistrz Więcborka  powracając do tematu stawek za odbiór odpadów wskazał, że 

wiadomo, iż stawki te wzrosną i dla mieszkańców ale też na RIPOK-u. po drodze pojawia się 

wiele innych problemów, o których tu się nie mówi, a mierzy się z nim zarówno ZGK, jak  

i pozostali operatorzy, którzy funkcjonują w systemie. Okazuje się bowiem, że odbierany 

popiół tez musi przejść odpowiednie badania i musi być on odpowiedniej jakości. Jeżeli są ku 

temu przesłanki można dokonać kontroli ale wszystkich skontrolować się nie da. Za 

wysegregowany popiół płacimy 50,00 zł zamiast 260,00 zł ale jeżeli okaże się, iż jest on 

efektem spalenia rzeczy, które nie powinny być spalane, to płacimy za niego 260,00 zł. Zatem 

edukacja jest bardzo ważna i Gmina jak najbardziej przychyla się do propozycji współpracy. 

Burmistrz wyraził nadzieję, że radni nie wyjdą z posiedzenia z przekonaniem, że coś 

„przygotowane było na kolanie”, gdyż Gmina podeszła do tematu, jak najbardziej poważnie. 

Przygotowano dane na posiedzenie Komisji, żeby przedstawić sytuację i konkretne dane,  

a propozycję stawki w dzień sesji, kiedy wiadomo będzie, jaka oferta wpłynęła do Gminy. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

W sprawach różnych  Przewodniczący Komisji przedstawił pismo Spółki „Novum – Med.” 

w sprawie zwolnienia Spółki z podatku od budowli za rok 2018. 

 

Pismo stanowi Załącznik do Protokołu 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wskazała, że jeżeli chodzi o osoby prawne, a do takich należy 

ww. Spółka, corocznie składane są do końca stycznia deklaracje. Zatem o kwocie na rok 2018 

można powiedzieć dopiero w styczniu. Co zaś do zwolnień z podatku, to stosowną uchwałę 

Rada może i mogłaby podjąć ale nie wchodzi w grę zwolnienie podmiotowe tj. nie możemy 

zwolnić Spółki „Novum – Med.” Gdyby w grę wchodziło zwolnienie przedmiotowe pytanie, 
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jak ono miałoby brzmieć np. cyt.: „Rada Miejska w Więcborku zwalnia z podatku od 

nieruchomości podmioty medyczne”. Tu wówczas w grę wchodziłoby zwolnienie wszystkich 

podmiotów medycznych działających na terenie gminy Więcbork, a to wiąże się ze 

zmniejszeniem dochodów Gminy. Jeżeli doprecyzuje się, że zwalnia się z podatku podmioty 

świadczące usługi szpitalne to ze zwolnienie podmiotowego robi się zwolnienie podmiotowo-

przedmiotowe, a takie jest również niedozwolone. 

 

Przewodniczący Komisji po wyjaśnieniu Skarbnik Gminy uznał, że pismo zostaje przyjęte 

do wiadomości Komisji Rady Miejskiej. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu 

 

/-/ Kazimierz Wilczyński 


